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Mindre endring av detaljregulering for Hanstad sør  - oppsummering av 
innkomne uttalelser 

 
 
 

Høringsinstans Uttalelse Kommentar 
Elvia AS, dato: 
17.09.2021 

 
Elvia AS («Elvia») viser til regulering for Hanstad sør i Elverum 
kommune. Høringsfristen er 27. september 2021 og uttalelsen er 
dermed innen fristen. 
 
Elvia ønsker at utbygger tar kontakt i god tid før utbygging for å 
avklare hvordan ny bebyggelse skal forsynes med 
elektrisk strøm. 
 
 

 
Tas til orientering. 
Utbygger/forslagstiller tar 
kontakt med Elvia for 
avklaring.  

Statsforvalteren i 
Innlandet, dato: 
23.09.2021 

SF kommer med følgende uttalelse til planendringen:  
 
Merknader 
Planforslaget legger til rette for boligbygging med inntil 4 enheter, i 
et etablert boligområde med skole og barnehage i nærområdet, og 
kort avstand til sentrumsfunksjoner. Endringsforslaget er i 
tråd med føringer i Statlige planretningslinjer for samordnet bolig-, 
areal- og transportplanlegging. 
 
Det er utarbeidet risiko- og sårbarhetsanalyse for reguleringsplanen. 
Analysen er ikke utarbeidet helt i tråd med veileder 
Samfunnssikkerhet i kommunens arealplanlegging som ble utgitt av 
Direktoratet for samfunnssikkerhet i kommunens arealplanlegging i 
2017, men ser likevel ut til å ivareta nødvendige vurderinger av 
risiko- og sårbarhet. Det er ifølge analysen ikke funnet farer eller 
uønskede hendelser som krever endringer eller tiltak i planen. 
 
Vi vil påpeke at under punktet om beredskapstiltak er spørsmålet om 
området har utilstrekkelig brannvannforsyning besvart med ja uten 
at dette er kommentert nærmere. Vi ber om at kommunen 
avklarer om dette stemmer og eventuelt redegjør nærmere for dette 
i analysen og planen før saken legges fram til sluttbehandling 
 

 
 
 
Tas til orientering.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dette var en «feil» som nå er 
rettet og det er tilsendt en 
oppdatert ROS-analyse. Det 
ble oppklart med VA-enheten 
i kommunen at det er 
tilstrekkelig med 
brannvannforsyning i 
området. Ved eiendommen 
ligger det en brannkum med 



110mm forsyning nesten i 
adkomsten.  
 

Berørte naboer i og 
ved berørte veger 
på søndre Hanstad, 
v/ Jan Erik 
Gundersen, Johan 
Falkbergets veg 69 
Espen Heiberg 
Rasch, Helsetv 
egen ll A 
Roger Bredesen, 
Johan Falkbergets 
v 608 
Erik Villy 
Lundquist, Johan 
Falkbergets v 51 
Rita Heiberg, Ivar 
Aasens veg 10, 
dato: 24.09.2021 

Viser til tidligere innsendte skriv til Elverum kommune vedrørende 
trafikkbelastning i området, misbruk av Welhavens veg/ Johan 
Falkbergets veg som feilaktig inn- og utfartsveger siden kommunen 
ikke har bygget ferdig den siste biten av Henrik Ibsens veg ned mot 
renseanlegget som skal være utfartsveg for området Hanstad sør.  
 

1.  Dersom intensjonen til Hansen-Øvre/ Engen er å bruke 
Bakkebygrenda barnehage til enebolig har vi intet å 
bemerke.  

2. Dersom planene er å bygge flere boenheter er vi skeptiske. I 
så fall vil det bli fremmet innsigelse på dette, da dett e vil 
føre til økt trafikk i området.  

3. Dersom planene er å lege til rette for/endre til 
næringsvirksomhet, er vi også skeptiske. I så fall vil det bli 
fremmet innsigelse på dette, da dette vil føre til økt trafikk i 
området. 

 
Dersom de to nederste punktene ovenfor er planen, ber vi om at 
følgende tiltak realiseres (uavhengig av hvem som 
finansierer de) før utbygger få innvilget å iverksette sine planer 
(gjelder punkt 2 og 3): 
 

- Etablere ytterligere trafikksikkerhetstiltak ved Johan 
Falkbergets veg (innsnevring, hinder, fartshump) i løpet av 
2021. 

- Forlengelse av Welhavens veg mot renseanlegget (etappe 1) 
senest 2021. 
 

Videre ber vi om at følgende punkt under iverksettes, men bør ikke 
settes som krav før utbygging: 

- Etablere Østsidevegen (etappe 2) innen kommende 4-års 
periode, senest sommer 2023. 
 

Dersom de to øverst e punkt ene iverksettes, vil det ikke bli fremmet 
noen innsigelse mot punkt 2 og 3. 
 
 
Ut over dette oppfordrer vi Hansen-Øvre/ Engen å benytte ene 
aksen av den ferdigstilte utfartsvegen: Henrik Ibsens 
veg, så mye som mulig, for å unnga unødvendig trafikk inn mot skole 
og barnehage. 
 
Det kan være ønskelig med et møte mellom kontakt gruppa for 
berørte beboere og paret Hansen-Øvre/ Engen 
direkte (uten deltakelse fra Elverum kommune), for å oppklare 
eventuelle misforståelser 
 
For øvrig vises det til hva Sivilombudsmannen har uttalt i lignende 
saker.  
Ved å gi kommunene mer makt og svekke statens rolle innen 
arealforvaltning og byggesaker, har det ført til mindre 
kunnskapsbasert areal og naturforfaltning, der ut byggernes 
interesser nå veier tyngre.  
Flere endringer av reguleringsplaner på Hanstad er et godt eksempel 

 
 
 
 
 
 
Hovedintensjonen med 
planen er å benytte 
eksistrende bebyggelse (tidl 
Bakkebygrenda bhg) som 
enebolig. Kommunen er 
positive til gjenbruk av 
eksisterende bebyggelse da 
dette er positivt for 
klimautslipp. Kommunen er 
også positive til at det 
tilrettelegges for flere 
enheter, hvis det viser seg at 
eksisterende bebyggelse ikke 
kan benyttes til bolig. 4 
enheter fordelt på ca 3 daa vil 
være en tilstrekkelig 
utnyttelse av tomten og vil 
være i samsvar med 
samordnet plan for bolig-, 
areal-, og 
transportplanlegging.  
 
Dette er urimelige tiltak for 
en mindre utbygging.  
 
Etableringen av 1-4 enheter 
på eiendommen vil redusere 
trafikkandelen mye i forhold 
til da det var barnehage. 
Dette mener 
kommunedirketøren er 
positivt for området.  
 
 
Innsigelsesretten gjelder bare 
for berørte statlige eller 
regionale organer. Eventuelle 
berørte har rett til å klage på 
et vedtak.   
 
Oppfordringen er opp til 
forslagstillerne å ta stilling til.  
Forslagstiller kan foreslå et 
møte hvis det er ønskelig.  
 
Kommunen har solgt 
eiendommen der 
Bakkebygrenda barnehage 
tidligere var plassert. Det må 



på dette. Det samme er flere andre byggesaker i Elverum kommune 
et eksempel på. 
 
Ny Rema og betydelig utvidet Spar til Kiwi har ført til mer trafikk i 
området, og gjort det enda mer viktig å etablere de planlagte 
avlastningsvegene - fo r å føre så mye som mulig av inn/ utfartstrafi 
kken via renseanlegget - ikke inn mot skole og 
barnehage. Hovedstrømmen av biltrafikken vil ikke må gå via 
matbutikkene ved skola og bare en liten andel av alle bilbevegelser 
på Hanstad sør som må gå via matbutikk. Poenget er at en betydelig 
andel trafikk inn og ut av området bør og kan gå via renseanlegget.  
 
Dagens vegsystem sluser all trafikk, feilaktig inn til og ut av Hanstad 
syd, inn mot skole og barnehage og skaper dermed daglig 
trafikkfarlige situasjoner. Vegsystemet: forlengelse av Welhavens 
veg, etablering av Østsidevegen, har vært planlagt fr a slutt en av 70-
tallet og regulert fra 1987. Det ble kommunisert og lovet fra Elverum 
kommune til de som bosatte seg i området at utfarts- og 
samleveg for bebyggelse på søndre Hanstad skulle gå ned jordet ved 
Heiset gård og ut ved Elverum renseanlegg. 
Johan Falkbergets veg ikke er en utfartsveg og ikke samleveg. Det er 
en vanlig boliggate beregnet for de som bor 
langs denne vegen 
 
Med hilsen for berørte beboere og oppsittere ihht til underskrift ved 
tidligere vedlagte skriv ved og rundt Johan 
Falkbergets veg, Ivar Aasens veg, Halvor Flodens veg, Heiset vegen 
og øvrige berørte veger på søndre Hanstad. 
 

forventes at det på en såpass 
stor eiendom vil være aktuelt 
å bygge mer enn en boenhet. 
Selv om det blir opptil 4 
boenheter totalt på 
eiendommen vil det generere 
langt mindre biltrafikk i 
området enn om 
Bakkebyggrenda barnehage 
hadde bestått i området.  
 
 
 
 
 
 
Beborenes ønske om å utvikle 
vegsystemet slik det ble 
planlagt i 1987 og i 1996, er 
del av en større diskusjon for 
området på Hanstad som 
helhet.  
 
 
 

Elverum venstre, 
dato: 19.09.2021 
 

 
Elverum Venstre har flere beboere i området, i tillegg til å være 
politisk parti i Elverum og mottar mange henvendelser vedrørende 
Hanstad skole og de kritikkverdige trafikkforholdene på Hanstad.  
 
Elverum kommune mener dette innebærer en mindre 
reguleringsendring og mener dette er kurant. Som politisk parti er vi 
uenig i denne slutningen.  
Elverum kommunes administrasjon har også tidligere, i for stor grad, 
ment at reguleringsendringer er kurante, dette har blitt påklaget 
Statsforvalteren, som har opphevet vedtak i Elverum kommune og 
påpekt at det ikke kan anses som mindre reguleringer, men krever 
detaljregulering og politisk behandling.  
 
Tilrettelegging for en boenhet kan anses som mindre 
reguleringsendring, men utbygging av 4 nye enheter, fradeling etc. 
anses ikke som kurant – dette vil bli påklaget til Statsforvalteren.  
 
Elverum Venstre mener at Bakkebygrenda barnehage burde bestått 
som barnehage. Det er fine skogs og turmuligheter i rett ved. Flere 
fine barnehager er de siste årene lagt ned. 
 
Elverum Venstre ønsker ikke annen næringsvirksomhet i den 
nedlagte barnehagen og vil fremme innsigelse på dette. Videre 
ønsker Elverum Venstre ikke flere boenheter i området, da dette vil 
bety flere biler, mer trafikk og vil fremme innsigelse på også dette. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Barnehagestruktur kan ikke 
påklages. Kommunen solgte 
tomten med hensikt om å 
endre arealformålet.  
 
Kommunen er positive til at 
det omreguleres til 
boligbebyggelse. Dette lå som 
en forutsetning da 
eiendommen ble solgt.  
Planendringen kommer som 
et resultat av at eiendommen 



Elverum kommune skriver: 
Området rundt består hovedsakelig av småhusbebyggelse, preget av 
relativt store tomter og lav tetthet.  
 
For oss er det en selvfølge at adkomstveger planlegges og etableres 
før bebyggelsen får lov å vokse seg for stor. Nøyaktig det motsatte 
har skjedd på Hanstad.  
 
Flere, både beboere på Hanstad, Statsforvalteren, Trygg Trafikk, 
skolen, barnehagen, FAU har trukket frem Hanstad som et eksempel 
på hvordan planlegging og utførelse ikke bør foregå! På Hanstad 
finnes faktisk en god reguleringsplan som ville løst problemene. 
Dagens vegsystem fører all biltrafikk på søndre Hanstad med støv, 
støy og utslipp, feilaktig inn mot skole og barnehage, igjennom 
bebyggelsen, i stedet for rundt, slik intensjon og lovnad har vært. At 
kommunen ikke har fulgt opp hele reguleringsplanen og bygd 
planlagte avlastningsveger mener vi blir å holde beboerne for narr. 
 
Elverum Venstre er ikke imot byggeprosjekter, men krever at 
eksisterende reguleringsplan for planlagte avlastningsveger bygges 
før boligprosjekter igangsettes!  
 
Så er det også slik at det har blitt bygget butikker i området. Dette 
har dessverre bidratt til å øke trafikken enda mer, sørge for mer 
biler, mer usikker trafikk – ikke en tryggere trafikk, og ikke en 
reduksjon av trafikken. Dette har også Trygg Trafikk Innlandet 
påpekt. Både Trygg Trafikk og FAU ved Solkroken barnehage, 
Hanstad skole, Lillemoen skole, Bakkebygrenda barnehage har bedt 
Elverum kommune se på tiltak som reduserer trafikken rundt skole 
og barnehage, dvs., realisere de regulerte avlastningsvegene.  
Hanstad Spar ble bygd, senere utvidet og omgjort til stor Kiwi butikk. 
Rema ble etablert – det er gitt grønt lys til flere større 
byggeprosjekter som ved Einar Skjæråsens veg, Bjørk ++. Alt dette 
har gitt enda mer trafikk, igjennom bebyggelsen, forbi skole og 
barnehage – uten at planlagte avlastningsveger har blitt realisert.  
Det er et stort engasjement i lokalområdet mot å stoppe mer 
utbygging til tiltak som forverrer trafikkbelastningen og for at 
reguleringsplanen med avlastningsverger realiseres. Dette er bra, og 
vi forventer at Elverum kommune lytter til dette. Det har man så 
langt bevisst valgt å ikke gjøre. 
Er det slik at alle disse tar feil?!? Sannsynligvis ikke. Verdt å merke 
seg er også at Elverum kommune selv (frem til 2018) ensidig har 
jobbet for, og argumentert for å bygge de planlagte 
avlastningsvegene. Har også Elverum kommune fra 1978 til 2018 tatt 
feil? Neppe! 
 
Vi har også valgt å legge ved vårt innspill til trafikksikkerhetsplan. Her 
påpeker vi også at det har vært en merkelig helomvending fra 
administrasjonens side fra 2018.  
 
For å oppsummere:  
Tilrettelegging for en boenhet kan anses som mindre 
reguleringsendring, og skaper ikke motforestillinger. Men utbygging 
av 4 nye enheter, fradeling etc, eller annen næringsvirksomhet 
utover å beholde Bakkebygrenda som barnehage, anses ikke som 
kurant – dette krever en større detaljregulering, og et vil også bli 
påklaget til Statsforvalteren.  
 

måtte omreguleres fra 
offentlig tjenesteyting til 
boligbebyggelse.  
 
Kommunedirektøre en eig i at 
eiendommen egner seg best 
til boligformål slik 
beliggenheten er for denne 
eiendommen. Det reguleres 
ikke til næring, men 
boligbebyggelse.  
 
Kommunen mener at totalt 4 
enheter fordelt på 3 daa tomt 
vil utgjøre en liten forskjell på 
eksisterende trafikksystem. 
Dette er en betydelig 
reduksjon i forhold til 
tidligere 
barnehagevirksomhet.  
 
 
Utbygging og videreutvikling 
av butikkene på Hanstad 
kommer som en følge av en 
eldre reguleringsplan der Kiwi 
nå ligger, og en helt ny 
reguleringsplan vedtatt av 
kommunestyret der Rema 
1000 nå ligger. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tas til orientering.  
 
 
 
 
Planprosessen for 
omgjøringen gjøres som en 
mindre endring, da en anser 
at omgjøringen av formålet 
fra barnehage til boligformål 
vil være positivt for beboerne 
i området med mindre trafikk 



Elverum Venstre krever at gjeldende reguleringsplan realiseres, 
planlagte avlastningsveger bygges, før flere trafikkgenererende 
prosjekter i området igangsettes!  
 
Skal vi være helt konkrete ber Elverum Venstre at de planlagte 
avlastningsvegene – Østsidevegen, med tilfartsveg fra Welhavens 
veg, bygges, før man bygger mer boliger i området. Dersom dette 
blir gjort vil Elverum Venstre ikke se noen grunn til ei heller å 
fremme innsigelse mot utbygging av 4 nye enheter/ fradeling. 
 

til og fra en barnehage som 
ligger inne i et eldre 
boligområde. I og med at det 
og dreier seg om omgjrøing 
av formålet, har en valgt å 
legge fram saken til politisk 
beslutning for å få det godt 
forankret også i det politiske 
miljø.  

Statens Vegvesen, 
dato: 28.09.2021 

SVV kom med følgende innspill: 
 
Planen ligger i et etablert boligområde og eiendommen er ikke 
lenger aktuell som barnehage. Det opplyses om at det ikke er stilt 
krav om fortetting ved salg av eiendommen, men planen åpner for 
boligbygging med inntil 4 enheter. Situasjonsplanen viser imidlertid 
at det ser ut til at eiendommen er tenkt utnyttet til en enebolig. Det 
er ikke satt krav til minimum utnytting av eiendommen, men 
bestemmelsen i planen gir en fremtidig mulighet. 
 
Eiendommen ligger i et etablert strøk med skole og barnehage i 
nærheten og med kort avstand til sentrumsfunksjoner. Det ligger 
derfor godt til rette for å etablere boliger på eiendommen, og ny 
bruk vil være i tråd med statlige planretningslinjer for samordnet 
bolig-, areal-, og transportplanlegging.  
 
Endring fra barnehage til bolig vil medføre mindre biltrafikk i 
området.  
 
Vi har ingen merknad til at endringer tas som en mindre endring av 
plan. 

 
 
Ingen merknader 
 
 
 

Innlandet 
Fylkeskommune, 
dato: 27.09.2021 
 

IFK kom med følgende innspill: 
 
Planforslaget innebærer at en tar i bruk tidligere barnehage til 
boligformål, med minst 1 boenhet, opptil 4 boenheter. Fortetting 
med kvalitet i et relativt sentrumsnært boligområde er i tråd med 
Samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging (SPR-BATP). Det er 
korte avstander til skole, barnehage, sentrumsfunksjoner og 
friluftsområder.  
 
Planforslaget med endringene synes å ivareta de forhold som 
fylkeskommunen skal vurdere og sikre. Vi har derfor ingen vesentlige 
merknader til endringene.  
 
Automatisk fredete  
kulturminner Reguleringsendringen vil etter det vi kjenner til ikke få 
noen betydning for automatisk fredete kulturminner. Det vises for 
øvrig til varslingsplikten etter kulturminneloven § 8, andre ledd.  
 
Samferdselsfaglige merknader  
Fylkeskommunen har ingen samferdselsfaglige merknader til saken. 

 

 
 
Ingen merknader 

 
 
 
 
 


